
PROTOKOf Xr ....... 12017

ze wsp6lnego posiedzenia Komisji:
- Rewizyjnej
- Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa,
- O6wiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji
- B ezpieczeristwa Publiczne g o, Z dr owia i Opi eki Spolecznej

Rady Miejskiej w Parczewie, ktore odbylo sig 8 czerwca 2017 r.
Rozpoczgcie posiedzenia: godz. 1400.

Zakonczenie posiedzenia: godz. 17rs'

W posiedzeniu udzial wzigli czlonkowie komisji wg zal.qczonej listy obecnoSci.
Nie obecny Czamackr Wie slaw.
ProtokolowalaBoZena Topolewska - Inspektor ds obslugi Rady w Urzgdzie Miejskim

Ad. 1

Posiedzenie otworzyl przewodnicz4cy Komisji Strategii Szych Henryk. Zglosil wniosek, aby
prowadz4cym posiedzenie byl radny Osm6lski Zygfryd - przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej
Wniosek zostal przyjgty jednogloSnie, w zwiqzku z povtyhsrym posiedzenie prowadzil
p. Osm6lskiZygfryd - przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej.
PrzewodniczEcy powital obecnych, na podstawie list obecnoSci stwierdzil, 2e wszystkie komisje
posiadaj4 quorum do podejmowania prawomocnych rozstrzygmEc. Nastgpnie przedstawil
proponowany porz4dek posiedzenia.
2. Prryjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w przerwie sesji w dniu 25.04.2011;
3. Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 09.05.2017
4.PrryjEcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 15.05.2017;
5. PrzyjEcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 22.05.2017
6,Prryjgcie protokolu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 22.05.2017;
7 . PrzyjEcre protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji Strategii i Komisji Bezpieczeristwa

w przerwie sesji w dniu 29.05.2017:
8. Zapoznanie z opini4 Skladu Orzekaj4cego RIO w Lublinie w sprawie wniosku Komisji

Rewizyjnej o udzielenie BurmistrzowiParczewa absolutorium z tytulu wykonania budzetu
za20l6 rok.

9. Informacja BurmistrzaParczewa o zamierzeniach inwestycyjnych na 2017 rok.
10. Sprawy roZne.

PrzewodniczTcy zapytal, czy do porz4dku posiedzenia bgd4 wrloszone uwagi.
Uwag nie wniesiono, w zwiry.ku z tym przewodnicz1cy poddal porzqdek posiedzenia pod
glo sowanie. Porz4dek po s ie dzenia zo stal przy j Ety j edno glo Snie.

Ad.2
Przewodniczqcy posiedzenia poinformowal, ze posiedzenie odbylo sig w przerwie sesji i
dotyczylo zaopiniowania zmiany nazwy ulicy. Projekt protokolu czlonkowie komisji otrrymali
drog4 e-mailow4 i moZna bylo wnosi6 uwagi.
Uwag nie wniesiono, wigc Przewodniczqcy poddal przyjgcie protokolu pod glosownie Komisji.
W wyniku glosowania protokol zostal przyjgty jednogloSnie.

Ad.3
Przewodniczqcy posiedzenia poinformowal, ze projekt protokolu czlonkowie komisji otrzymali
drog4 e-mailow4 i molnabylo wnosid uwagi.
Uwag nie wniesiono, wigc Przewodniczqcy poddal przyjgcie protokolu pod glosownie Komisji.
W wyniku glosowania protokol przyjgto jednogioSnie.
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Ad.4
przewodni cz4cy posiedzenia poinformowal, ze projekt protokolu czlonkowie komisji otrzymali

drogq e-mailow4 i mozna bylo wnosi6 uwagi'

Uwag nie wniesiono, wigc Przewodnic z*ci poddalprzyjgcie protokolu pod gtrosownie Komisji'

W rvlniku glosowania protokol przyigto jednosloSnie'

Ad.5
Przewodni czqcy posiedzenia poinformowatr, 2e tematyk4 posiedzenia bylo zaopiniowanie

wykonania budzetu za2016 r. Projekt protokolu czlonkowie komisji otrzymali drog4 e-mailow4

i moLnabyio wnosi6 uwagi'
Uwag nie wniesiono, *igl Przewodnic zEcy podda\.przyjgcie protokotru pod glosownie Komisji'

W wyniku glosowania protokol przyjgto jednogloSnie'

Ad.6
przewodn iczqcy Komisji Rewiryjnej nadmienil, 2e Komisja zebra\a sig po wspolnym

posiedzeniu, w-celu ,uoiinio*unia-wykonania budzeloi za 2016 t. oraz podjgcia uchwaly w

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Parczewa. Projekt protokolu

cllonko*ie komisji otrzymali drog4 e-mailow4 rmoZnabylo wnosi6 uwagi'

Uwag nie wniesiono, *ig. Przewodni czEcy poddal przyjgcie protokolu pod glosownie Komisji'

W wyniku glosowania protokol przyjqto iednogloSnie'

Ad.7
Przewodn icz4cy Komisji Bezpieczefistwa przypomnial, 2e posiedzenie komisji

Bezpieczenstwa i Komisji Strategii oafylo siE w przerwie ostatniej sesji w celu zaopiniowania

pro.lekto* dw6ch uchwal dotycz4cych gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz ze

zgloszonymi na wniosek radnych'autopoprawkami. Projekt protokotu czlonkowie komisji

olry-al-i drog4 e-mailow4 imohnabylo wnosi6 uwagi'

Uwag ni. *ri-.riono, wigcPrzewodnicz4cy poddal przyjgcie protokolu pod glosownie Komisji'

W wyniku glosowania protokol ptzyjqto jednogloSnie'

Ad.8
przewodn icz}ey Komisji Rewizyjnej osm6lski zygfryd zapoznal radnych z opiniq skladu

orzekaj4cego nio w Lublinie * rpiu*i. wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi
parczewa absolutorium z tyfilu wykonania budzetu za 2016 rok poprzez odczytatie jej treSci.

Podkreslil, iZ opinia Regi,onalnej lzby w sprawie wniosku jest pozytywna' Pogratulowal

Burmistrzowi otaz podzigkowal czlonkom Komisji Rewizyjnej za merytoryczn4 oceng

wykonania budzetu.

Ad.9.
Informacja o zamierzeniach inwestycyjnych na20L7 rok'
W tym punkcie Burmistrz Parczewa Pawel Kgdracki przedstawil czlonkom komisji do

dyskusji informacjg jakie inwestycje mozna byloby wprowadzi6 do budzetu gminy'

Iriadmilnit, iz infonnacja bgdzie dotyczylazar6wno roku 2017 jak i lat najbliLszych oraz zmian w

budzecie i wieloletniej"prognozie dnansowej, jakie w zwi4zku ztym czekaiq nas na kolejnych

sesjach.

l.przetarg na solary i inwestycje z tym zwiqzane - jestesmy zmuszeni do realizowania tej

inwestycji 
"prr"r 

2lata. Powoduje to wyiqczenie czgsci Srodkow z tego roku i przesunigcie na rok

prryrrty. Sytuacja jest niezale Zia od nas i dotyczy wszystkich samorz4dow, ktore bqd4 tego typu

p-j.f.ry realizowit Jest to spowodowane inierpretaci4 indywidualn4 Krajowei lzby Skarbowej

oarrosni. podatku VAT na iej inwestycji. Krajowa Izba Skarbowa stoi na stanowisku, ze

opodatkowaniu podlega kwota dotacji z Unii Europejskiej i podatek od tej kwoty jest dla gminy

kosztem niekwalifikoi"al.rym. W zwiqzku z tym koszty, jakie poniesie gmina wzrosn4 o ponad

280.000,- zt.Mteszkaicy,ktotzy przyst4pili do projektu nie ponios4 dodatkowych kosztow' gdyz

ich wplaty zawieralyjuZ podatek VAI.
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Skarbnik Makriwka Anna dodala, ze powstala inicjatywa, aby samorz4dy wyst4pily do Ministra
Rozwoju i Ministra Finans6w z protestem, 2e nie zgadzajq sig z t4 interpretacj4. Jako gmina
wnieSliSmy tez odwolanie od interpretacji, mimo to, jeSli przyst4pimy do projektu teraz,
bgdziemy musieli odprowadzi6 VAT, a potem, jeSli interpretacja bgdzie dla nas korzystna,
bgdziemy skladai korekty. Stawka VAI na zakup paneli jest 23Yo natomiast na montul 8 o/o.

Wazne jest, jak to zadanie zostanie zakwalifikowane, jeSli zakup z montuZem, to bEdzie 23%o

a jeSli montaz jako glowna czESC, projektu a zakup jako czgsi niezbEdna do montazu, to 802.
Wyst4piliSmy zzapytaniem do Urzgdu Marszalkowskiego na piSmie z takim zapytaniem.
ZamSwrcnie zostanie podzielone na 2 czgici 50o/o w roku 2017 i 50% w roku 201 8, tym samym
podzieli siE obci4zenie z tytulu podatku VAL Wplynie to na zmniejszenie deficytu w tym roku,
natomiast zwigkszy sig deficyt w roku 2018.
Radny Srych Henryk stwierdzil, rZ opolnienie na tym projekcie wywoluje wSrod mieszkaric6w
wiele emocji i warto byloby dad ludziom rzetelnq informacjg na ten temat.
Burmistrz poinformowal, i2 do zainteresowanych zostala wyslana taka informacja drog4
pisemn4.
Przewodnicz4cy Rady Naumiuk Miroslaw zapytal,jaka bgdzie kolejnoSi realizacji, kto w tym
rokuaktowprzyszlym?
Burmistrz odpowiedzial, 2e proporcjonalnie wedlug listy w kazdym segmencie paneli, aby
koszty r6wno sig rozlozyly.
Przewodnicz4cy Rady proponuje zrobienie jakiegoS klucza, wedlug kt6rego bylaby kolejnoSc,
moze to by6 podzial na sektory, albo w jednym roku wieS, w drugim miasto.
Radny Szych Henryk zapytal, czry w dokumentacji bEdzie zakres, co w tym roku, a co w
przyszlym?
Z'ca Burmistrza Boiym Michal odpowiedzial, ze nie dzielimy przetargu. Bgdzie jeden
wykonawca, tylko czas realizacji bgdzie wydluzony.
Burmistrz dodal, 2e radni zostan4 poinformowani o sposobie realizacji.
ll. Przetarg na ul. Piwonia i Nowowiejska - nikt nie przystEpil do przetargu. Zmieniamy
kryteria i na nowo oglosimy przetarg. Moze zawiqle sig jakieS konsorcjum. Burmistrz
przypuszcza,2e koszty mog? znacz1co wzrosn4i, w6wczas trzeba bgdzie sig zastanowic, czy
robimy 2 ulice czy dzielimy. Termin wykonania przedluzony bgdzie do kofrca puldziernika.
III. Jest ogloszony konkurs z LGR na budowg infrastruktury sportowej. Dokumentacja na
skatepark byla juz zatwierdzona. Bgdzie to zlokalizowane przy gorce obok stadionu. WartoS6
438.000,- zl (300.000,- zl dofinansowania, 138.000,- zl wklad wlasny). Dofinansowanie ok.660/o,
nie wigcej niz 300.000,- zl.
IV. Rewitahzacia - realizacjE wniosk6w, kt6re znalazly odzwierciedlenie w budzecie, szacujemy
na okolo 8.500.000,- zl dofinansowania plus wklad wlasny 385.000,- zl. Na dzien dzisiejszy
r6wniez przedsigbiorcy majq brac udzial w projekcie na r6wnych prawach, co samorz4dy. Jeaeli
miasta powiatowe bgd4 mialy wydzielonq pulg Srodk6w, to moze uda nam sig te projekty
zrealizowai. Samorz4dy wnioskujE do Marszalka Wojew6dztwa o spotkanie i wyjaSnienie zasad
naboru do konkursu.
Burmistrz nadmienil tez, ze w ubieglym tygodniu spotkal sig, wraz z projektantem rewitalizacji
Placu Wolno6ci, z Konserwatorem Zabytkow. Burmistrz, w formie prezentacji, przedstawil
projekt placu, kt6ry uzyskal akceptacjg Konserwatora Zabytkow. Bgdzie tam wydzielone miejsce
na rozkladan4 sceng, bgdzie fontanna, wzdlul ul. Strazackiej bgd4 miejsca parkingowe
oddzielone od pozostalej czESci placu pasem zieleni z miejscami do wypoczynku, laweczkami.
Z ruchu kolowego bgdzie wyl4czony odcinek od ul. 11 Listopada do Strazackiej. JeSli
przedstawiony projekt zyska akceptacjg Rady, tak bgdzie to realizowane.
Przewodnicz4cy Rady Naumiuk Miroslaw zapytal, 2e w tej wizualizacji jest koncepcja
dekoracji na Bo2e Narodzenie? W wielu miastach w ramach projektu rewitalizacji zrobiono takie
elementy, kt6re zmieniaj 4 dekoracj e Swi4teczne.
Burmistrz odpowiedzial,2e takim miejscem bgdzie miejsce na sceng. JeSli chodzi o elementy, to
zobacrymy, ile bgdzie kosztowalo zrewitalizowanie placu. By6 moze, w ci4gu kilku lat, kosztem
zwigkszenia wkladu wlasnego uda nam sig to zrobid. To jest inwestycja wieloletnia.
Radny Srych Henryk zapytil., czy nie bgdzie zawirowaf VATowskich?
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Burmistrz odpowiedzial, ze nie bEdzie, gdy| projekt realizuje gmina i nie ma wkladu osob

indywidualnych.
Rainy Gotan l-ukasz zapytal, czy teprojekty wyczerpuj4 cala pulg Srodkow? Czy rue bqdziemy

zabeipieczuii kol.;ry"tr sioato*.'zabZzpieczylismy 8.500.000,- zl. Dokumentacyjnie projekty sq

przygotowane na wartoSi realizacjr w tej kwocie?

if.rririrtg odpowiedzial,2e zaLezpieczyliSmy Srodki na dokumentacjg. Istotne jest to, aby

Marszalek zapewnii, 2e pula Srodkow obiecana dla miast powiatowych jest aktualna'

Radny Szych Henryk )auwazyl, ze w trakcie przedstawienia projektu do akceptacji pojawil sig

argtient,'ze bgdzie mozna aktualizowa6. Przy obecnie przedstawianych wielkoSciach Srodkow

*Idu6, Lebyl to falszywy argument, kt6ry dzisiaj nie ma racji bytu chyba,2e przeszacowano

wartoS6 projekt6w.
Burmistrz podkreSlil, ze argumentem bylo to,2e wszyscy byliSmy pod presj4 czasow4' Zyczylby

sobie, aby iealizacja iych piojektow zmiescila si9 w 8.500.000,- zl. Dyskutujemy o pieni4dzach,

morytfr;es zcze niimamy. PowinniSmy robi6 wszystko, aby je uzyska6.

V. Wptyngty pisma ze stowarzyszefi.
Stowarzysienia: Razem dla Parczewa, Victoria i Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Wierzbowka IWA

zlo1yly wnioski do LGD o dofinansowanie przedsigwzigi. Przedsigwzigcia bqdq w 100%

pot.y*une ze Srodk6w UE, ale refundacja Srodkow wplynie po zrealizowaniu zadah, dlatego

,to*u.ryrrenia zwracaj4 sig z proSb4 dt Cminy o udzielenie po|yczki' Gminy nie mogly

aplikowad, natomiast mogly stowarzyszenia'

MKS Victoria zwraca si! 
-z 

proSb4 o udzielenie pozyczki w kwocie 263.689 zl na realizaciE

d*6.h p-.d"tg wzigt * *rnu.h pnOW na lata 2014 - 2020: Budowa pumptracka - o wartoSci

213.6g9,- zl orazSportowa historia - 50.000,- 21. Pumptrack bylby zlokalizowany przy stadionie,

w trojk4cie migdzy stadionem a cmentarzem. Jest to tor przystosowany do iazdy na rowerze lub

rolkach.
Radny Goidzik Tomasz zapytal,po czyjej stronie bylyby koszty utrzymania'

Burmistrz odpowiedziil.,2e Gmina wziElaby to na siebie'

Radna Bojko Boiena \wa2a, 2e jest to dobry pomysl na aktywne spqdzanie czasu przez

mlodziez.
Radny wr6blewski Adam takae uwula, ze inwestycja jest jak najbardziej potrzebna.

Z-ca Burmistrza Boiym Michal podkreSlil, ze Stowarzyszenie bierze na siebie duzo prac

i odpowiedzialnoSci przy realizacji i rozliczeniu takich projektow.

Burmistrz poinformowal, ze drugi projekt MKS Victoria obejmuje organizacjq wakacyjnych

zajg6 sportouych dla dzieci i osob starszych, druk materialow promocyjnych z okazji 5O-lecia

klutu orur roigunizowania gali sportu. Realizacja projektu rozpoczglaby sig z poczqtkiem lipca

i trwalaby do korica roku.
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Wierzbowka IWA zwraca sig z proSb4 o udzielenie w 2018 roku

p-y.rkt * *y*kor.i SO.OOO ,- zl na zrealizowanie projektu ,,Lokalne tradycje od kuchni", takile

hrunro*unego z pRoW na lata 2014-2020. Projekt realizowany bgdzie w formie warsztat6w

kulinarnych ifestyn6w wiejskich a ma na celu integracjq mieszkaric6w wsi.

Burmistrz nadmienil, Ze jest to praktyk4 w calym kraju, 2e gdy gmina nie moze aplikowad,

w6wczas wnioski skladajqstowarzyszeniaipozyczaj4 Srodki od Gminy aby projektzreahzowac

a po rozliczeniu pozycikg zwr6ci6. Stowarzyszenia wsp6lpracuj4 przy skladania wniosk6w z

pracownikami gminy.-Blgd'em jest to, Le rozbczenie projektu jest kosztem niekwalifikowalnym.
'stowarzyszenie 

Razem dla Parczewa zwr6cito siE z proSb 4 o polyczkq w roku 2017, w kwocie

l1g..??A- zl Na frao*E a**f, plac6w rekreacyjno-edukacyjnych w Parczewie. Bqd4 to place

zabaw dla dzieci z elementami do 6wiczeri dla doroslych. Jeden plac bylby usytuowany przy ul-

Sienkiewicza a drugi przy ul. Prostej. Obie dzialki s4 wlasnoSci4 gminy' Zwrot poryczkr

nast4pilby po rozhczeniu projektu, w 2018 roku.

Radny Cotdri1 Tomasz nadmienil, Ze byl wniosek mieszkafrc6w odnoSnie placu zabaw w

Jasionce. Zadal pytanie, czy molemy dol4czy(, do wniosku Stowarzyszenia jeszcze jeden plac

zabaw? Czy OSP jako stowarzyszenie te?moae sklada6 wniosek?

Burmistrz odpowiedzial, ze gmina nie miala mozliwoSci skladai wniosk6w do LGD, ale

mozliwo66 takE mialy stowarzyszenia i przedsigbiorcy. Stowarzyszenie Razem dla Parczewa

zlolylo wniosek na2 Place.
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Radny Goidzik Tomasz podkreSlil, ze wie, tZ nie byla to inicjatywa gminy, ale byl sygnal, 2e w
Jasionce tez taki plac zabaw jest potrzebny. Czy jeszcze teraz molna przyst4pii do konkursu?
Z-ca Burmistrza wyjaSnil, iz do tego naboru juz nie, ale nie jest to ostatni nab6r. Wszystkie
stowarzyszenia bgd4ce czlonkami LGD otrzymaly zaproszenia do skladania wniosk6w.
Burmistrz dodal, ze OSP Jasionka, jeSli chce, takhe mohe przyst4pi6 jako stowarzyszenie do
LGD.
Radny Wrriblewski Adam nadmienil, ze jest czlonkiem stowarzyszenia ,,Razem dla Parczewa".
Poinformowal, ze decyzje o przyst4pieniu do projektu zapadajq kolegialnie. Dodal, 2e place w
proponowanej lokalizacji maj4 siE wpisywai w pewien ci4g rekreacyjny, gdzie opr6cz placu
zabaw dla dzieci s4 vzqdzenia dla doroslych. Dzigki temu ten projekt uzyskal dofinansowanie.
Juz wczeSniej byty wnioski mieszkaric6w aby place zabaw przy ul. Prostej i ul. Sienkiewicza
powstaly. Przy ul. Sienkiewicza sq bloki tak usytuowane, 2e nie ma miejsca na rekreacjg dla
mieszkarlcow, dlatego, na pozostalym terenie, obok placu zabaw, postuluje utworzenie miejsca
do wypoczynku dla mieszkaric6w okolicy. Mialo by to polegai na zadrzewieniu, utworzeniu
alejek, postawieniu lawek . Dobrym elementem tej infrastruktury moze byi stol do gry w szachy
lub warcaby. Ten element moze byi rownieLnarcwitalizowanym Placu WolnoSci.
Radny Szych Henryk zapytal, czry w budzecie gminy jest pozycja, w kt6rej s4 wydzielone
Srodki na polyczki dla stowarzyszen realizuj4cych zadania publiczne? Jakie skutki dla budzetu
spowoduje udzielenie takiej pozyczki? Czy s4 to poZyczki nie oprocentowane?
Radny uwalatakhe, ze stowarzyszenie, zamierzajEc skladai projekt powinno uzyskai od organu
promesg, prryrzeczenie, 2e takiej pozyczki udzieli. Teraz Rada jest postawiona w sytuacji bez
wyjScia, bo jeSli nie wyrazi zgody to znaczy, ze ,,uwalamy projekty"a s4 to projekty poz4dane.
Burmistrz odpowiedzial, 2e l4cznie na poiryczki zostanie wyasygnowana kwota 500.000,- zl, jest
to kwota w 100% do zwrotu po rozliczeniu projektow
P. Skarbnik dodala, 2e samorzqdy mog4 z budzetu udzielai poiryczek dla podmiot6w, kt6re
realizuj4 zadania publiczne. Do spelnienia s4 trzy warunki:
- powiqzanie realizowanych zadai z zadaniami wlasnymi gminy;
- podjgcie uchwaly o maksymalnej wysokoSci pozyczek i wpisanie tej uchwaly do budzetu;
- umocowanie do udzielenia pozyczek.
Kwota udzielonej poLryczki w budzecie jest po stronie rozchod6w w roku, w kt6rym zostanie
udzielona, azwrotpo?yczki bgdzie po stronie przychod6w w roku, w kt6rym zostanie zwr6cona.
Udzielone poZy czkr sE bez oprocentowania.
Radny Wrriblewski Adam dodal, 2e do tej opory nie ma rozstrzygnigcia projektu. JeSli projekt
otrzyma dofinansowanie, to realizacja plac6w zabaw bgdzie szybko, ale spos6b platnoSci przez
Urzqd Marszalkowski jest rolny. Ze strony Stowarzyszenia, radny bgdzie sig staral, aby
rozhczenie przebieglo j ak naj szybciej .

Burmistrz podkreSlil, ze jest to inicjatywa stowarzyszeir i chwala zato, ze ktoS sig zaangaaowal.
Infrastruktura pozostanie dla mieszkaric6w. Wszystko wskazuje na to, 2e decyzja o
dofinansowaniu bgdzie pozytywna. Jest przekonany, 2€ z rozliczemem projektow
infrastrukturalnych tez nie bgdzie problem6w, gorzej moze byi z projektami miEkkimi.
Radny Gofdzik Tomasz zapytal, jakie s4 odleglo6ci tych lokalizacji placow od najblizszego
placu zabaw.
Radny Wr6blewski Adam odpowiedzial,2e okolo 2kn,.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw podkreSlil, iz zgadza sig z tym, ze infrastruktura
pozostanie, ale projekt stowarzyszenia IWA, to nie jest infrastruktura. Mamy duzo miejscowoSci
wiejskich ikahda chcialaby robi6 festyny. Bardzo dobrze, ze Referat Promocji pomaga, ale moze
do innych miejscowoicitez !\yjS6 ztak4 inicjatyw4.
Z-ca Burmistrza podkreSlil, ze w to zaangahowal sig soltys Iwanek i wlozyl bardzo wiele pracy.
Wybral 6 najwigkszych miejscoworici na warsztaty. Podobny projekt chcialy zorganizowai Laski,
ale zrezygnowaty, bo nikt nie podj4l sig ksiggowoSci.
Przewodniczqcy Rady nadmienil, ze w pi5mie od stowarzyszenia IWA jest, 2e dziala na rzecz
mieszkaric6w wsi Wierzb6wka. Nic nie ma wspomnianego,2e warsztaty maj4 byc realizowane w
innych miej scowoSciach.
Radny Wrriblewski Adam obserwuje dzialama stowarzyszen i zawsze powinna byi osoba, kt6ra
siE zaangaluje i pociEgnie temat.
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Burmistrz uwa1a,2e powinniSmy sig cieszyc,2e mamy mozliwoSc zrobienia czegoS za kwotq

500.000,- zl, ktor4 rtr..y uzyskac z lJnri, przy okazii aktywizuj4c spoleczeristwo' Pisma

wplyngty 5 i 6 czerwca po poludniu i chcieliSmy przedstawi6 sprawQ na najblizszej sesji.

poalieia opiniq, ze pisma s4 zbyt og6lnikowe. Proponuje, aby stowarzyszenie uzupelnilo

informacjg 
- 

dotycz4c4 warsztat6w i festyn6w. lJwaza, ze takie dzial,ania bardzo integruj4

spoleczeristwo na wslach. Na sesjg Stowarzyszenie przygotuje informacjE, czego dotyczq te

dzialania.
Burmistrz parczewa poinformowal ponadto , 2e zlolyl do Zarzqdu Powiatu pismo z proSb4 o

wyjaSnienie zakresu il*o**ych rob6t na ul. Al. Jana Pawla II. UdzieliliSmy pomocy

finansowej na przebudowg odcinka tej ulicy i w uzasadnieniu uchwaly jest zawarty zakres robot

(ezdnia i wymian4 podtudowy). Ponadto w piSmie Starosty, jakim zwraca si9 o pomoc

irryrr"r"golniony jesi iakres - nowa konstrukcja drogi i nowa nawierzchnia, a dochodz4 sygnaly,

ze powiit zdecydowal sig na polozenie nakladki. Burmistrz obawia sig, ze ptzy tym ruchu

pojazdow cigzkich, mog4 za2-3lata pojawi6 sig koleiny'

ir"aou ropis Monika,'przy okazji dyskusji o Alejach, chcialaby poinformowai o problemie,

jaki istniej i na skrzyzowaniu Al. Jana Pawla II, Al. Zwycigstwa i ul. Szkolnej. Tam jest zasadna

przebudowa tej infrastruktury, bo jest niebezpiecznie.

itadna Bojko Bo2 ena zaznaczyla, ze od wielu lat mowila o Alei Jana Pawla II. Uwaza, ze jest to

pora1kawszystkich, gdy|najpierw koszt remontu tej czgsci byl 6.000.000,- zl ateraz zrobi sig za

j.ooo.Ooo,- Lt. Ni. *r.iagiosci chodnika i znowu tak zostanie na wiele lat. PowinniSmy si9

zjednoczyc wszyscy i przeiona6 Powiat, 2e ta droga powinna by6 priorytetem nas wszystkich.

Upigkszamy wszystko a bEdziemy sig zabija6 na obwodnicy. To jest droga strategiczna'

Z-ca Burmistrza nadmienil, 2e zostil.o wystosowane pismo do Starosty, z pytaniem, czy bqd4

skladad wspolny projekt na rondo na skrzyaowaniu A1. Jana Pawla II z ul. Wojska Polskiego.

Na przebudowywanym odcinku Alei kanalizacja deszczowa jest w bardzo zlym stanie i

przykrycie tego asfaltem nie rozwi4le problemu.^nu.mistz 
nadmienil, ze jaktylko otrzyma odpowied2 od Starostwa, poinformuje Rad9.

przewodniczqcy Rady zapytal, czy sprawy udzielenia po|yczek dla stowarzyszeri bqd4 tematem

obrad sesji 21 czerwca?
p. Skarbnik odpowiedziil.a,2e tak i chcialaby przygotowa6 projekty uchwal w tej sprawie.

W zwiqzku z povtyhszym Przewodnicz4cy Rady zaproponowal, aby poszczeg6lne komisje

zaopiniowaly przedstawione wnioski stowarzy szeri.

Wniosek I - Klub Victoria

- budowa pumptracka - wnioskowana kwota 263.689,- zl

Przewodnicz4cy Komisji Strategii poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:

W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pAzglvnle .i ednogloSnie.

Przervodnicz4cy Komisji Oswiaty poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:

W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pozytywnie iednogloSnie.
- sportowa historia - wnioskowana kwota 50.000'- zl
Priewodnicz4cy Komisji Strategii poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:

W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pozytywnie. 4 glosami za,przy 3 wstrzymujqcych

Przewodni cz4cy Komisji Oswiaty poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:

W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pzyjylvnle- 1 glosami za, przy 4 wstrzymujEcych

Wniosek II - Stowarryszenie IWA
- Lokalne tradycje od kuchni - wnioskowana kwota 50.000,- zl.

Przewodni cz4cy Komisji Strategii \wa2a, ze wniosek wymaga uszczeg6lowienia, dodal, ze

r6wniez Burmistrz zgadza sig z tym stanowiskiem. Proponuje wstrzymanie sig od opinii celem

uszczeg6lowienia informacj i.
Komisja *yrazila zgodg na propozycjq Przewodnicz4cego.

Wniosek III - Stowarryszenie Razem dla Parczewa
- Budowa dw6ch plac6w rekreacyjno-edukacyjnych w Parczewie - wnioskowana kwota

184.778,- zl.
Przewodni czqcy Komisji Strategii poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:
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W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pozytywnie. 5 glosami za, przy 2 wstrzymuj4cych.

Ad. 10.

Sprawy rolne.
W tym punkcie Przewodnicz4cy posiedzema proponowal, w pierwszej kolejnoSci rozpatrzenie
pism, kt6re wplyngly do poszczeg6lnych komisji.

Do Komisji Rewizyjnej wplynglo pismo dotyczqce skargi, ktora juZ zostala rozpatrzona.
Wplyngly kolejne dokumenty, ale one nic nowego nie wnosz4. Wedlug pouczenia, Rada moze
podtrzymad swoje poprzednie stanowisko z odpowiedni4 adnotacj4 w aktach.
Z uwagi na to, iz przedstawione dokumenty nie wnosz4 nic nowego, Komisja Rewizyjna vryraaa
zgodg na podtrzymanie przez Radg uprzedniego stanowiska.

Do Komisji Strategii i Komisji Bezpieczeftstwa zadekretowane zostalo pismo OSP
w Wierzb6wce o dofinansowanie w kwocie 6.000,- zl na wykonanie dokumentacji i zakup
material6w na budowg straznicy w Wierzb6wce.
Radny Goldzik Tomasz nadmienil, iz nie jest inicjatorem pisma, ale jest strazakiem
ochotnikiem i widzi potrzebg wsparcia tej jednostki. Suma jest niewielka. Radny uwaaa, ze jeSli
chodzi o inicjatywy soltysa w tej wsi, to nie wszyscy mieszkaricy musz4 sig zgadzac. Na ostatnim
walnym zebraniu OSP w Wierzb6wce, sohys chciai rozwi4zac jednostkg. Radny uwaaa, Ze nie
mozna do tego dopuSci6. Straz byla w Wierzb6wce od wielu lat i zostanie, dlatego radny uwaZa,
ze udzielenie wsparcia na budowg straznicy jest zasadne. Jednostka bgdzie skladai takze wniosek
o wsparcie do Ministerstwa Spraw Wewngtrznych i Administracji.
Burmistrz uwaiza, ze w miejscowoSci Wierzb6wka jest problem, gdyZ istniej4cy budynek OSP
jest jednoczeSnie Swietlic4. Jest to najgorszy pod wzglgdem technicznym budynek w gminie.
W innych miejscowoSciach otrzymaliSmy dotacje na Swietlice i budynki zostaly wyremontowane,
chocia? czES( po stronie OSP byla wydatkiem niekwalifikowalnym. Burmistrz proponowal, aby
soltys spotkal sig ze straZakami w celu om6wienia, w jakim zakresie i gdzie ten projekt mialby
byi realizowany. Proponuje wr6ci6 do tematu po spotkaniu przedstawicieli straly i solectwa.
Jezeli uda sig uzyskad Srodki z MSWiA, to Swietlica moze by6 wydatkiem niekwalifikowalnym.
Radny GoZdzik Tomasz przypomnial, 2e w ubieglej kadencji dyskutowaliSmy nad podobnym
problemem w Jasionce. Uwaila, 2e OSP i Swietlica to s4 dwa r6zne Swiaty. Jest w stanie
poinformowat Zarz4d straly i Soltysa, ale uwala, 2e takie spotkanie niczego nie zmieni. Radny
prosi o wspieranie stra?y. Ma nadziej E, 2e przy wsp6lpracy Rady i zaangaaowaniu sil wlasnych
strazak6w uda sig ten temat poci4gn4i.
Radny WiSniewski Adam vwaLa, 2e za dlugo dyskutujemy nad kwotq 6.000,- zl. Ogolnie
zaopiniowaliSmy po|yczki, kt6re dodatkowo obci4hqbudzet gminy o ponad 20.000,- zl.
Burmistrz jest za tym, aby siE przychyli6, ale uwa142e trzeba rozm6w. Nie zgadza sig z radnym
WiSniewskim, ze to tylko 6.000,- zl, gdyZ wykonanie dokumentacji rodzi kolejne koszty. IJwaLa,
2e potrzebne s4 konsultacje w tej sprawie, aby znac oczekiwania.
Radny GoLdzik Tomasz zauwalyl, 2e na przylqcze kanalizacyjne nie bylo konsultacji i na
wniosek Soltysa znalazlo sig 7.200,- zl anadrugi dzieri byla inwestycja.
Przewodniczqcy Rady proponuje, aby zaopiniowai pozytywnie wniosek, aby p. Skarbnik mogla
przygotowai projekt uchwaly, a konsultacje mozna przeprowadzic.
Przewodniczqcy Komisji Strategii poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:
W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pozytywnie. 4 glosami za, przy 2 wstrzymuj4cych
(6 czlonk6w obecnych na sali).
Przewodnicz4cy Komisji Bezpieczeristwa poddal wniosek pod zaopiniowanie komisji:
W wyniku glosowania wniosek zaopiniowano pozytywnie 6 glosami za, przy I wstrzymujqcym.

Kolejne pismo, wplynglo do Komisji Strategii. Radny WiSniewski Adam zloLyl 14
kwietnia wniosek o zmiang przeznaczenia Srodk6w finansowych w kwocie 2O.OOO,-zl
przewidzianych na opracowanie koncepcji zagospodarowania obszaru targowiska miejskiego na
zadanie polegaj4ce na utwardzeniu parkingu przy p6lnocnej stronie ul. Tomaszunasa. Obszar
samego targowiska zostal ujgty w programie rewitalizacj i, w zwiqzku z tym radny proponuje
zmiang ptzeznaczenia tych Srodkow. Na tym parkingu pojawia sig gruz i odpady buao*turl.
Radny proponuje, aby utwardzi6 parking tiuczniem.
Radny Wr6blewski Adam zapytal, czy s4 wyliczenia, 2e te 20.000,- zl wystarczy na
utwardzenie?
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Radny WiSniewski Adam odpowiedzial,2e z informacji pracownik6w Urzqdu Miejskiego wie'

2e wystarczY.
przewodn iizycy Komisji Strategii poddat wniosek pod zaopiniowanie komisji:

W wyniku glosowania: ) glosy ia,2 przeciw,2 wstrzymuj4ce (6 czlonkow obecnych na sali) -
Komisja Strategii nie wydala opinii w sprawie wniosku'

Kolejny *r[*f-*pffiz MoSiRu o zwigkszenie Srodk6w na remont i modernizacig

band wokol boiska.
Burmistrz poinformow al., 2e pismo iest bezprzedmiotowe ze wzglgdrt na to, iz bandy zostaty

zdemontowane.
Pismo Parafii opatrznoSci Bozej w Parczewie z prosb4 o przyspieszenie terminu

wykonania drogi wzdluz parkingu prry /lt. Jana Pawla II, co zdecydowanie polepszytroby

komunikacj g i umoZliwiloby szyb s zy i A ezpieczniej szy .wy i azd sam ocho d6w z parkingu'

Burmistrz nadmienitr, iZ diogi bieglaby oa U. Kolejowej przy kaplicy do Al Jana Pawla II'

Gmina jest wtraScicieie- tylfo czgsci izialek, wigc trzeba byloby zaczqt od wykupu gruntow'

Burmisirz wydatr dyspozycjg, aby pracownicy sprawdzili stan wlasnoSciowy tych gruntow'

Nalezaloby sig rozezna6, jaka bytraby mozliwoS6 wykupu'
przewodn iczycy xo*ir;i Strategii Srych Henryk uwaza, 2e mamy za ma\o informacji,

proponuje skierowad pismo do Burmistrza celem zasiggnigcia wigcej informacji.

nuany fur6blewski Adam dodatr, i2rozumre, ze machina wykupu grunt6w pod tq drogq ruszy'

ZLokalnej Grupy DzialaniaJagielloriskaPrzysta|wptyngla informacja, ze sprawozdame

z dzialalnoSci LGD ,o.iurri. przeslane iadnym po zatwierdzeniu przezWalne Zgromadzenie'

Radny Srych Henryk poiniormow al, iz mie;zkat'rcy Wierzbowki zglaszai4, Ze w potze nocnej

poro*ni. jest wyl4ciane oSwietlanie uliczne. Ulica Lipowa jest oSwietlona.

nurmistrz poinformowa\, ze na wsiach i w Parczewie Rolnym o6wietlenie jest v"ryl4czane

;;o6,. zio. os*i"tlona jest tylko cz9S6 ulicy Lipowej przy skrzyzowaniu z drog4 wojewodzk4

i pierwsze zakr gty, pozostale o Swietlenie j est wyl4czane'

Z-ca Burmistrza poinformowal, i2 w sobotg, 17 czerwca jest ogolnopolski zlot Kapel

Podworkowych.

Termin kolejnego posiedzenia komisji zostal ustalony na 19 czerwcana godz.900, natomiast sesja

odbgdzie siE 21 czetwca.

W zwi4zku z Wczerpaniem porz4dku, Przewodniczqcy posiedzenia podzigkowal za udzial'

i zamkn4L wsp6lne posiedzenie komisji.

Protokolant:

o Topolewska

Przewodnicz4cy

(-) Zysfryd Osmdlski
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